Čas přítomný prostý (Present Simple)   

platí pro osoby: I, you, we, they
věty kladné:

I like horses.



Já mám rád koně.

You like bananas.


Ty máš rád banány.

We eat beans.



My jíme fazole.

They drink milk.


Oni pijí mléko.

I want a cheese sandwich.

Já chci sýrový sendvič.

Otázky a zápor tvoříme pomocným slovesem DO / DON´T (= do not),  pomocné sloveso používáme i v krátké odpovědi:

Do you like horses?


Máš rád koně?

Yes, I do. / No, I don´t.

Ano, mám. / Ne, nemám.

Do they eat beans?


Jedí oni fazole?

Yes, they do. / No, they don´t.
Ano, jedí. / Ne, nejedí.

Do you drink milk?


Piješ mléko?

Do they want cheese sandwiches?
Chtějí oni sýrové sendviče?

I don´t like spiders.


Nemám rád pavouky.

You don´t like garlic.


Ty nemáš rád česnek.

We don´t eat  fish.


My nejíme ryby.

They don´t drink beer.

Oni nepijí pivo.

I don´t want cabbage for lunch.
Nechci k obědu zelí.

Otevřené otázky tvoříme tázacími výrazy: What, When, Why, Where, …? Tyto výrazy stojí vždy na začátku otázky
What do you eat every day?

Co jíš každý den?

When do they drink milk?


Kdy oni pijí mléko?

Why don´t you like spiders?

Proč nemáš rád pavouky?

Where do we want to go?


Kam chceme jít?

